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Govor koji je profesor Anil Kumar održao 
povodom obljetnice Iskazivanja velikog štovanja 

 
– ĀRĀDHANA MAHOTSAVAM 

 
u Sjedinjenim Američkim Državama 24. 4. 2022. godine 

 
Sai Ram svima! 
 
Moji srdačni pozdravi svima u Regiji 3 Sathya Sai organizacije u Americi. Pozdravi 
svima vama na ovaj Dan iskazivanja velikog štovanja – ārādhana. Najljepše vam 
zahvaljujem na vašem ljubaznom pozivu, a isto tako i na vašem vremenu. Kako 
obilježavamo Dan iskazivanja velikog štovanja? Što taj dan znači svima nama? Što je 
Dan iskazivanja velikog štovanja? Neki to nazivaju Dan sjedinjenja s beskonačnim – 
samādhi. Ja se tomu strogo protivim. Riječ samādhi ima dva značenja. Etimološki, 
samādhi je stanje sabranosti, staloženosti, stanje uravnoteženosti, ali u običnom smislu 
riječi samādhi je dan kada je tijelo položeno da se odmori. Tako da je bolje ako taj dan 
nazivamo Dan iskazivanja velikog štovanja – ārādhana. Što je ārādhana? Po mom 
mišljenju ārādhana je dan molitve, ārādhana je dan iskazivanja zahvalnosti, to je dan 
kada zahvaljujemo Sathya Sai Babi. Mi smo Mu jako zahvalni, mi Mu zahvaljujemo na 
Njegovom dolasku i na božanskoj misiji koju je On pokrenuo za oslobođenje cijelog 
čovječanstva. Tako da je to, na jedan način, dan iskazivanja zahvalnosti Bhagavānu. 
Nadalje, to je prigoda da se prisjetimo svega što je On rekao o svojoj božanskosti, o 
tome da će On biti s nama uvijek i zauvijek, da nema potrebe da se osjećamo 
potištenima ili bespomoćnima zbog bilo kojeg razloga. Danas srećemo neke ljude koji 
govore da im nedostaje Svami. Meni je njih jako žao. Nama On ne može nedostajati. 
Nemoguće! Nedostajete li vi sebi? Ne! Kada On kaže: “Ja vam želim dobro”, kako nam 
On može nedostajati? Zato što nismo razumjeli filozofiju Bhagavāna Sri Sathya Sai 
Babe, zato nam On nedostaje. Istina je da nam On nedostaje u fizičkom smislu, ali radi 
se o nečemu većem od toga. Kada On kaže: “Vi niste tijelo, vi niste um”, bismo li mi 
trebali reći: “Svami, Ti si tijelo?” Kako je to nerazborito. On je izvan toga. Svami je 
univerzalna svjesnost. Bhagavān je bez imena, bez obilježja, bez oblika. On je 
univerzalna, kozmička osobnost. Mi Ga ne možemo ograničiti. On je sišao na zemlju i 
dao nam smjer, vodstvo i pokazao svrhu našega života. To je izraz Njegove milosti i 
suosjećanja. 
 
      Osim toga, ārādhana je prigoda da saznamo gdje smo, do koje smo razine ispunili 
Njegova očekivanja. Je li božansko ulaganje bilo neuspješno? Ja bih to nazvao 
božansko ulaganje jer je On dao sve svoje vrijeme, sve svoje resurse za dobrobit svih 
nas. Je li to rezultiralo našim vrednovanjem, ili samoprocjenom, ili samoispitivanjem? 
Kao treće, Bhagavān Sri Sathya Sai Baba nije ograničen samo na poklonike i 
Organizaciju. Sathya Sai Baba je učitelj svijeta jer su vođe iz cijeloga svijeta posjećivali 
Prasanthi Nilayam. Jednom se dogodilo, kada sam bio u Sri Lanki, da me je premijer 
pozvao na večeru i počeo se prisjećati svoga posjeta Prasanthi Nilayamu. Prisjećam se 
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i mog posjeta Maleziji, kada me je ministar vanjskih poslova pozvao u svoj ured i 
podijelio sa mnom svoja iskustva s Bhagavānom Sri Sathya Sai Babom. 
 

Dat ću vam još jedan primjer. Bio sam u Latinskoj Americi i tada me je guverner 
Kolumbije pozvao i zamolio da govorim o Svamiju. Odjednom je podignuo lančić koji mu 
je Bhagavān poklonio kada je on posjetio Prasanthi Nilayam. Zato je Bhagavān Baba 
svjetska ličnost, učitelj svijeta. Vi Ga ne možete ograničiti ni na poklonike ni na 
Organizaciju. Tako da ovaj dan moramo obilježiti s raznih gledišta. To je prilika za 
proslavu, to je prilika za vrednovanje, prilika da odlučimo da ćemo se poboljšati i isto 
tako posvetiti svoj život kako bismo ispunili Njegovu božansku misiju. Dopustite mi da 
vam kažem nekoliko riječi u vezi s tim. 

 
      Prije svega, mislite na riječi koje je Baba izrekao: “Ja sam sluga svih. Ja sam sluga 
svih.” U povijesti je zabilježeno da je samo Isus Krist rekao: “Ja sam došao  služiti, a ne 
da mene služe.” Bhagavān kaže: “Ja sam vaš sluga”, pri čemu misli na razinu ljubavi 
visoku kao Himalaja, suosjećanje prema ljudima veličine oceana. Ja se sjećam toga 
događaja. Ljudi iz okruga Anantapur, svi seoski starješine, svi iz okolice, otprilike 700 
njih došlo je da iskaže svoju zahvalnost Svamiju, jer im je osigurao čistu pitku vodu. Oni 
su svi sjedili tamo. I ja sam bio tamo. Svami je došao i upitao na teluškom: “Emi Itla 
Vacchinaru – Zašto ste vi ovdje?” Oni su u jedan glas odgovorili: “Svami, mi smo ovdje 
da ti se zahvalimo i izrazimo poštovanje.” Znate li što je Bhagavān rekao?  “Ne, ne, 
zlato moje – bangaru, ja bih trebao biti zahvalan vama. Vi ste mi pružili priliku da vam 
mogu služiti. Vi ste mi pružili priliku da vam mogu služiti.” To je ono što im je Bhagavān 
rekao. Ja sam doslovno bio zapanjen. Svih tih 700 ljudi iz okruga kao i ja svjedočili smo 
još jednom događaju, kada su mnogi poklonici došli ovamo i kazali: “Svami, hvala Ti, 
hvala Ti.” Svami je rekao: “Ne, ne, ja nisam netko treći kome biste trebali zahvaliti. 
Zahvaljujete li vi vašem ocu? Zahvaljujete li vašoj majci? Ne, ne, ja nisam netko treći.” 
Nakon toga bi On rekao: “Moja je dužnost služiti vama. Moja je dužnost pomoći vam. Ja 
sam vaš sluga.” 
 
     Njegova sljedeća izjava je: “Možete me zvati bilo kojim imenom, ja ću vam 
odgovoriti. Ja ću odgovoriti na vaš poziv, na bilo koje ime.” Ako želimo biti izvorni i 
vjerodostojni, ja mogu navesti datume i prigode kada je Svami dao te izjave. Imam to i 
na jednom mjestu zabilježeno. Tako da to nisu hipotetske izjave, a isto tako nisu ni 
izmišljotine. On je jasno rekao da Ga možete nazivati bilo kojim imenom. Tako da si mi 
ne možemo dopustiti dogmatsko ponašanje, ne možemo biti fanatični i govoriti da 
trebate ići samo ovamo, a ne nekamo drugamo. Ne, ne, ne! Neka vrsta univerzalnosti, 
duh katoličanstva se u velikoj mjeri očekuje od nas. To je navedeno u knjizi Sathyam 
Šivam Sundaram – Istina dobrota ljepota, u prvom dijelu na stranici 101. Tu je zapisano 
da je On to izjavio. Sada se mi trebamo prisjećati takvih izjava. I izjava koje su snažnije 
od te, prijatelji moji, kažem vam. Zbog naše vlastite ljudske slabosti mi možemo pobjeći 
od Njega. Mi Ga možemo pokušati zanemariti. Ponašati se kao da smo Ga zaboravili i 
izdali. Samo Ga odjednom napustiti. Bez ikakve najave, bez ikakve zahvalnosti. 
Pogledajte milostivog Gospoda, on je iznad svega toga. On je iznad tih osjećaja. Vi 
znate što vam je On rekao? “Čak ako me vi odbacite...” Ponovit ću: “Čak ako me vi 
odbacite, ja ću biti s vama. Ja ću biti s vama.” Bi li vaši roditelji to kazali? Bi li vaši 
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prijatelji to kazali? Bi li oni koji vas zapošljavaju kazali: “Čak ako me ti odbaciš, ja ću biti 
s tobom?” Samo je Bog taj koji to može reći. Nitko drugi. Zašto? On je u vama. On je u 
vama, s vama, u blizini vas, oko vas, ispod vas. Zato me vi ne možete odbaciti, to je 
ono što je Bhagavān rekao. A On je isto tako rekao da u ovom svijetu ne postoje ateisti. 
Nema ateista. Zašto? Ako vi kažete ne, Sunce će postojati, ono će i dalje sjati. Isto tako, 
vi možete poricati Boga, ali on ipak postoji. On postoji zauvijek, prije, sada, uvijek i 
zauvijek. 
 
„O, Bože, zašto si poprimio ovaj ljudski lik? Zašto? Ti koji uvijek prožimaš sve, sve 
univerzalno, sve moćno; sveznajući, svemogući i sveprisutni Gospode, zašto si Ti 
poprimio ovaj ljudski oblik? Zašto?“ 
 
„Da bih bio bliže vama, da bih vam bio blizak, da vas privučem bliže tom fizičkom obliku, 
a isto tako da vam kažem tko ste vi, da s vama uspostavim odnos.“ 
 
On je sišao u ljudskom obliku. Ali mi nismo toliko dobri da bismo ga odmah poslušali. 
“Jer vi se morate pognuti, to je razlog zašto sam ja”, rekao je On, “došao u ljudskom 
obliku sa svom mudrošću i moći.” Vaša je glava ispred vaše mudrosti. Potvrda toga su 
nam sve zgrade, one su sve izgrađene pod nadzorom Bhagavāna Sri Sathya Sai Babe. 
Direktor LNT-ija, sâm Ramakrishna je priznao da su sve zgrade konstruirane prema 
Njegovoj zapovijedi. Velik je broj slučajeva kada je On ispravljao njihove planove. Velik 
je broj slučajeva kada su oni morali preraditi svoje planove. Da. A ako odete u bolnicu, 
tamo će vam jedan stari liječnik, doktor Sitaramaiah Garu, a onda i doktor Alreeza, oni 
će vam otvoreno reći da ih je Svami vodio. Ti misliš radi se o trbušnom tifusu. On kaže: 
„Ne, to je samo prehlada. To nije trbušni tifus.“ Ili pitaš: “Svami, operacija sutra?” On 
kaže: “Nije potrebna!” To je mudrost, svjesnost. Svjesnost je potpuno razumijevanje. 
Tako da ja imam priopćenja iz te mudrosti i moći. Kakva je to moć? Ona koja može 
ukloniti patnju čovječanstva, osloboditi vas od bilo kakve vrste problema. To je ono što 
je Bhagavān rekao. 
 
 A sada je cijeli svijet u stanju nemira. Potpuno uznemiren, strašna oluja. Cijeli je 
svijet pometen kao da ga je odnio vrtložni vjetar, kažem vam. Zbog toga što posvuda 
vlada pomutnja, zbog toga što posvuda nedostaju ljudske vrijednosti. Čovjek je postao 
demon zaboravljajući da je božanski. Zato je Gospod morao sići. 
 

Naveo je primjer za to. Kada se radi o nekom malom problemu, njega mogu riješiti 
seoski starješine; kada se pojavi veći problem, može ga riješiti nekoliko policajaca; kada 
se radi o problemu koji nastane između dva sela u koji su uključene stotine ljudi, cijeli 
odred policajaca će morati doći i riješiti ga. Isto tako, kada se čovječanstvo suočava s 
problemom pomanjkanja ljudskih vrijednosti, njih je potrebno obnoviti, ponovno potvrditi, 
ponovno uvesti i provjeriti da se primjenjuju; to je svrha dolaska Sri Sathya Sai Babe. 
Da! Netko tko će vam kazati da vi niste samo ljudsko biće, da ste božanski. Ali mi se 
ponašamo neljudski. Što ako ja to kažem, ako kažete bilo komu da se ponaša poput 
magarca? Hoće li se magarac zbog toga sramiti? On može reći: „Zašto tog čovjeka 
uspoređujete sa mnom? Ja sam bolji od njega. Ja mogu nositi veliki teret dok taj momak 
neće napraviti ništa.“ Danas se životinje osjećaju osramoćenima, jer ljudi ne žive 
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primjereno svojem životu, primjereno svojem rođenju. Čovjek bi trebao odbaciti 
životinjske sklonosti, bestijalni temperament, trebao bi živjeti kao ljudsko biće, nadići 
ljudskost i postići božanskost. Postoje tri koraka – životinjstvo, ljudskost i božanskost. 
To je svrha ljudskoga života i Svami nam daje jedan primjer. Pas se rađa kao pas i 
umire kao pas. Majmun se rađa kao majmun i umire kao majmun. Čovjek ne bi trebao 
tako umrijeti. Čovjek bi trebao ostvariti božanskost prije no što napusti tijelo. To je svrha 
života. To je svrha na koju nas Svami podsjeća uvijek iznova. 

 
Pogledajte još jednu izjavu: “Ja sam vaš, svidjelo vam se to ili ne.” To su, kao što 

sam rekao, to su temeljne izjave iz knjige Sathyam Šivam Sundaram – Istina dobrota 
ljepota, treći dio, stranica 148, to je ono što je On rekao. “Ja sam vaš, svidjelo vam se to 
ili ne. I čak ako me vi mrzite i držite me podalje od sebe, ja sam vaš.” 

 
       “Mrzite me. Držite se podalje od mene. Ali ja sam u vama. Vi ste u meni. Nema 
razdaljine između vas i mene. Nema razlike između vas i mene.” To je ono što je 
Bhagavān rekao, to su sve Bhagavānove riječi. Ja sam vam također rekao gdje te 
izjave možete pronaći. Možete li mi pokazati ikoga na Zemlji tko može reći da vas se 
neće odreći čak iako ga vi mrzite. Nitko to ne može reći. Ali Bhagavān je tu bez obzira 
na sve. “Mene ne zabrinjava vaš odgovor ili vaša reakcija. Ja vas volim.” To je stvarno 
dolazak Bhagavāna Sri Sathya Sai Babe. Koja li je to samo ljubav oceanskih razmjera 
koju On ima za nas i koje bismo se trebali prisjetiti ovaj dan. 
 
“Svamijeve su moći bezgranične.” To je ono što je Bhagavān rekao u knjizi Sathya Sai 
nam govori, svezak 9, stranica 83. To je ono što je On rekao. “Moje su moći 
bezgranične.” Zašto bih ja rekao da su ljudske moći bezgranične? Božanske moći su 
bezgranične, ljudske moći su ograničene. Božanske moći su bezgranične, 
neograničene. Zato što je to izvor, da. Svamijeve moći su takve. To je Njegova moć, 
kažem vam, to nije ništa slično ljudskoj moći koja opada ili se smanjuje s povećanjem 
životne dobi ili energije. To nije tako. To ostaje tako. 
 
      Bhagavān je pored toga rekao, u knjizi Sathya Sai nam govori, svezak 9, stranica 
221: “Ja ću uvijek biti s vama. Ja ću uvijek biti s vama gdje god bili, gdje god bili. Što ja 
činim? Vi to znate, čuvam vas i vodim vas. Ma gdje bili, ja vas čuvam i vodim.” Kakva je 
to izjava? O, Bhagavān, kada si Ti ovdje, kada me čuvaš, štitiš i vodiš u svim 
okolnostima, gdje god da sam, što ja više mogu poželjeti?! Što je to što bih mogao 
željeti? To je Bhagavānova ljubav. Mi bismo trebali razmišljati o tim izjavama na ovaj 
Dan iskazivanja velikog štovanja. Znamo za utjelovljenja Boga poput Rāme i Kršne. Što 
su oni činili? Oni su ubijali zle ljude. “Kirurg je na operaciji ubio te ljude”, rekao je Svami. 
„Ja nisam ovdje da vas ubijem. Ne. Ja sam došao da vas promijenim. Došao sam da 
opake ljude promijenim u plemenite i dobre ljude. To je svrha mog utjelovljenja; opaki 
ljudi neće biti uništeni. Oni će biti popravljeni.“ To je ono što je rekao Bhagavān. Oni će 
biti promijenjeni, oni će biti obrazovani. Dat ću vam primjer Njegove izvorne pjesme (na 
teluškom jeziku): 
 
 Da zaštitim pobožne, / da ispravim i popravim manjkavosti u ljudi, / ja sam sišao na 
zemlju - Durgunambulu Savarinchi Todarutukanu Sadhu Samrakshanammu 
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Saluputaku. To je ono što je Bhagavān rekao. I još je dalje dodao da On poznaje naše 
slabosti, našu slaboumnost. Rekao je: “Vi ne znate kako vrednovati. Vi možda nećete 
shvatiti zašto sam ja došao. Vi i ne znate kako ste sretni.” To je ono što je Bhagavān 
rekao. Vi to ne razumijete. I rekao je: “Ja neću prestati.” O, kako li lijepe izjave. “Ja neću 
prestati dok vas ne promijenim.” U Sathya Sai nam govori, svezak 3, stranica 93: “Dok 
vas ne promijenim, ja neću prestati.” On nikada neće odustati. 
 
         Dan iskazivanja velikog štovanja je dan kada vjerujemo da nas Ti nikada nećeš 
odbaciti, da Ti nikada nećeš biti daleko od nas, da nas Ti nikada nećeš zaboraviti. 
Bhagavān je rekao: “Ja sam preuzeo na sebe vašu patnju zato što ste se vi predali 
meni.” (Sathya Sai nam govori, svezak 2, stranica 171).  “Zato što ste se vi predali 
meni, ja sam preuzeo vašu patnju.” 
 

Znate, jednom je Svami bio natečen ovdje u ovom dijelu (u području oko vrata), 
natečen s obje strane i zahvaljujući kosi, On je to mogao prikriti, ali ipak smo mi mogli 
vidjeti da je tamo oteklina. Netko Ga je upitao: “Svami, to je oteklina. Nije li tako?” Onda 
je On podigao kosu. Mi smo mogli vidjeti da je sve natečeno. Bilo je crveno. Kakvu je 
samo bol morao podnositi. “Svami, patiš li? Nije li to bolno?” Znate li što je Baba rekao? 
“Jedan dječak iz moje osnovne škole ima mums i ovaj dio je natečen. Taj dječak nikako 
nije mogao podnijeti bol. Zato sam je ja preuzeo na sebe.” Ne postoji ništa, nikakav 
parametar ili mjerilo ili elektronički uređaj koji bi procijeno Njegovu ljubav prema 
čovječanstvu, prema Njegovoj djeci. 

 
             Evo još jedne Njegove izjave: “Mi svi možemo misliti da smo ovdje slučajno.” Mi 
smo u krivu. Mi nismo ovdje slučajno, prijatelji moji. Oni koji su željeli biti ovdje, nisu 
mogli biti. Oni koji su odlučili da neće biti ovdje, prvi su došli ovdje. Oni koji su se željeli 
skrasiti ovdje i čak javno tvrditi da je njihov život ovdje, prvi su otišli. Zato nije vama 
dano da se skrasite ovdje, nije vama prepušteno da to učinite ovdje ili negdje drugdje. 
On je taj koji odlučuje. To je ono što je On rekao: “Nitko ne može doći u Puttaparthi ako 
ga Ja ne pozovem. Ako ga Ja ne pozovem, nitko ne može doći ovamo.” Kako je to 
istinito! To je iskustvo svih nas. Dogodilo se mnogima od nas da nismo mogli dobiti 
dopust od poslodavca i otputovati Babi. I onda, odjednom, šef nas pozove i mi možemo 
ići. Idi vidi svoga Babu i vrati se. Ja sam radio na Katoličkom koledžu. Meni je bilo jako 
teško dobiti povremene dopuste kada sam želio otići u Puttaparthi. Posebno kada sam 
se prijavio na razgovor koji je priredila međunarodna zaklada Rotary kluba – Rotary 
International Foundation kako bih dobio sponzorstvo i vratio se u državu Indianu, Okrug 
315 Rotary International. Ja sam se trebao pojaviti na razgovoru. Ravnatelj je rekao: “Ti 
ne možeš ići. Tog se dana obilježava godišnjica koledža, kako možeš ići?” Ja sam ga 
molio: “Gospodine, ja ću učiniti sve što mogu. Molim vas, pustite me ovaj put. To mi je 
prilika koju mi je dao Bog.” On je rekao: “Ne, ti ne možeš ići.“ A nakon nekog vremena: 
„Možeš ići.“ Mnogi to mogu potvrditi. Samo jedan dan prije obljetnice koledža, okružni 
poreznik, gospodin Chandriah koji je trebao biti glavni gost, poslao je poruku ravnatelju: 
“Žao mi je. Ne mogu doći sutra na proslavu obljetnice vašega koledža.” U stogodišnjoj 
tradiciji po prvi put je odgođeno obilježavanje obljetnice koledža. Ja sam bio ravnatelj 
Dramske udruge. Odmah mi je došao ravnatelj i rekao: “Anil Kumar, bolje da ti odeš 
svom Babi zato što je naša svečanost odgođena.” To je Svami. Kada On želi nešto 
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učiniti, ništa Ga ne može spriječiti. Vi znate što je On rekao: “Ja mogu pretvoriti zemlju u 
nebo i nebo u zemlju - minnunu mannu cheyyakalanu, mannunu minnu 
cheyyakalanu.” Takva je Saijeva moć. “Svih sedam mora mogu se protiviti mojoj želji, 
ali ne mogu mi stati na put - sapta samudramulu na okka sankalpamunaku addu 
raalevu.” To je ono što je Bhagavān rekao. 
 
           Svami je rekao: “Ja sam došao ovamo reći vam da ste svi vi iskre Boga, došao 
sam da spoznate božanskost u sebi. To je moja svrha, učiniti svakoga od vas 
božanskim. Vi niste samo prah i pepeo, pepeo u koji ćete se pretvoriti. Vi niste samo 
pepeo, znajte da ste vi božanski.” U jednom trenutku On je nastavio govoriti: “Ja i vi 
smo jedno. Vi ste u meni, ja sam u vama, mi smo jedno.” To je ono što je Bhagavān 
rekao. Zato, kao što sam već prije spomenuo, mi smo svi sluge Boga koji je u nama. 
Jednom je Svami rekao: “Bog je gospodar, vi ste svi njegovi sluge.” Zato mi moramo 
slijediti gospodara. Kao što je Bhagavān rekao: “Slijedite gospodara.” 
 
 Na ovaj Dan iskazivanja velikog štovanja mi bismo trebali upoznati put koji je 
postavljen za sve nas. To je ono što se podrazumijeva pod: “Slijedite gospodara.” Što 
Bhagavān kaže? Jako važno za sve poklonike, molim vas da to zapamtite. Kaže nam 
da podijelimo sa svima sreću i blaženstvo koje smo doživjeli ovdje. Sreću i osjećaj 
blaženstva koje smo doživjeli ovdje da podijelimo sa svima. Uostalom, neki ljudi mogu 
reći da imaju neke probleme, ali da nisu bili ovdje, problemi bi bili puno, puno ozbiljniji. 
Vi se još uvijek možete smijati umjesto da budete u problemima. Vi možete nastaviti 
dalje usprkos tomu što ste usred problema. Zašto? Zato što je Svami s vama, iza vas. 
Zato zadovoljstvo koje vas ispunjava, sreća koja vas obuzima, blaženstvo koje imate 
trebate podijeliti s članovima zajednice da i oni mogu sudjelovati u dijelu vaše sreće. 
Svami je rekao: “Ja sam spremnik, vi ste čaše. Spremnik blaženstva se prelijeva i 
prelazi u naše čaše. Zašto se ne bi kupali i uživali u tom blaženstvu?” To je ono što je 
On rekao. 
 
     A sada nekoliko riječi, neka vrsta upozorenja svima nama. Mi bismo trebali zaboraviti 
na naše pojedinačne različitosti. Ja navodim izravnu izjavu. Zaboravite sve različitosti. 
Ne postoje razlike zato što smo svi mi Saijeva djeca. Nema smisla pjevati: “Poštuj 
majku kao Boga, poštuj oca kao Boga, poštuj učitelja kao Boga - mata pita guru 
daivamu narianthayu neeve”, jer se mi međusobno borimo. To je besmisleno! Kada mi 
kažemo da je On naš otac, kako će se otac osjećati kada se djeca međusobno tuku. 
Zato je Baba rekao: “Neka ne bude nikakvih razlika.” Jednom prilikom na nekoj od 
konferencija, ja se jako dobro sjećam kada je On rekao: “Ako se netko žali na nekoga, 
ja ću ih ukloniti oboje. Njih oboje, i onoga tko je podnio pritužbu i drugu osobu protiv 
koje je pritužba podnesena, Ja ću ih ukloniti oboje”, rekao je On. Zato što Svami neće 
dopustiti nikakvu vrstu suparništva, nikakvu vrstu neprijateljstva, zato što smo mi 
Njegova djeca, to je ono što je On rekao. 
 
       Još jednu stvar bih vam htio reći vezano za ovaj Dan iskazivanja velikog štovanja: 
Samo pjevati, to može svatko. Dan iskazivanja velikog štovanja je dan kada mi 
razmišljamo o savjetima koje nam je Baba dao. Do koje mjere slijedimo neka od 
Njegovih učenja, do koje mjere smo usvojili postupke postavljene pred nas i način 
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ponašanja – to trebamo sami preispitati. Bhagavān je rekao: “Vi se morate osloboditi 
sebičnosti, ega.” Učinimo svi tako, oslobodimo se ega,  jer ego je najveća prepreka. To 
je željezna zavjesa između vas i Boga. “Tako dugo dok u vama prevladava vaš ego, 
neovisno o tome koliko stari bili, koliko moćni bili, kako visoki položaj zauzimali, to nije 
ni od kakve koristi.” To je ono što je Bhagavān rekao. 
 
       Vi možete biti poklonik samo kada se oslobodite ega. Pomanjkanje ega je nužno. 
Dat ću vam jedan primjer. Jedan sudac vrhovnog suda došao je u posjet Bhagavānu. 
Gospodin je sjedio vani i pozvao me: “Anile, hoćeš li kazati Svamiju da sam došao na 
daršan?” Ja sam ušao unutra i rekao Svamiju da je došao u posjet sudac vrhovnog 
suda. Znate li što je On rekao? „Tko god bio, on mora čekati mene. Ovdje nema ega, 
ovdje nema preporuka, ostavi ga da čeka.“ To je ono što je Bhagavān rekao. Radilo se 
o kralju svih kraljeva, Rājadhiraji, On se neće pognuti  ni pred kime. 
 
      Sjećam se, također, jedan ministar sindikata došao je u posjet u Brindavan. Mislim 
da je bio iz Rajasthana. U njegovoj pratnji bili su glavešine okruga i  službenici iz 
središnje vlade. U to vrijeme čuvar Ramabrahmam mu je rekao: “Gospodine, Svami se 
već povukao, morat ćete se vratiti navečer, On je već otišao gore.” Ministar je ipak 
ostao stajati misleći da će Svami sići. On je morao otići, znate. On je morao otići. Zato 
što se Svami neće pognuti ni pred kime. Jer On je ovdje zbog poklonika, za one koji 
nemaju ega, on se neće pognuti zato što ste vi učena osoba ili čovjek na položaju. Ne, 
ne, ne! Mogu vam dati još jedan primjer. 
 
      Bilo je ratno vrijeme. Premijerka Indira Gandhi poslala je potpredsjednika Jattija da 
se sastane s Bhagavānom i zamoli Njegov blagoslov. Jatti je došao ravno u Brindavan. 
On je tamo čekao na mjestu koje mi danas nazivamo Sairam kućica. On je tražio od 
Ramabrahmama: “Gospodine, molim vas recite Svamiju da je potpredsjednik Indije 
ovdje, da me poslala sama premijerka u ovo ratno vrijeme.” Ramabrahmam je rekao: 
“Gospodine, ja se ne usuđujem to napraviti. Ako želite, možete mi odrubiti glavu i 
odnijeti je sa sobom, ali ja Mu neću reći, žao mi je.” Nakon toga je Jatti upitao: 
“Gospodine, što nam je sada činiti?” Ramabrahmam je rekao: “Molite se. Molite se, 
ponavljajte Saijevo ime i onda će vas Svami pozvati. Ne može mi svatko doći i kazati 
što da radim. Molim vas, vjerujte mi, to je sve službeno objavljeno.” Jatti je morao 
ponavljati: “Sai Ram, Sai Ram” i nakon 15 minuta Svami je pozvao Ramabrahmama: 
“Siroti Jatti me čeka, pozovi ga, pozovi ga jer ga je poslala premijerka. Ja ću razgovarati 
s njim.” Zato bismo trebali znati da se Bhagavān, naš Gospod,  pokorava našoj 
posvećenosti i duhu predanosti, a ne našem položaju koji imamo zahvaljujući 
obrazovanju, bogatstvu ili moći. To je ono što je On više puta jasno pokazao. 
 
 Ima još jedna stvar koju je On rekao: “U vama ne bi smjelo biti ni trunke zavisti ili 
ljubomore.” On je rekao: “Može postojati lijek za rak, ali nema lijeka protiv zavisti i 
ljubomore.” Nesreća je što taj ego, ta ljubomora još uvijek postoje kod mnogih od nas. 
To je razlog zašto sam ja od samoga početka govorio da je Dan iskazivanja velikog 
štovanja dan za samopreispitivanje, nešto kao liječnički pregled krvnog tlaka ili otkucaja 
srca, u kojem mi radimo naš duhovni pregled, da se tako izrazim. Jesam li oslobođen 
ega? Jesam li oslobođen ljubomore? Do koje sam mjere slijedio put ljubavi, do koje 
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mjere dajem i opraštam, to je ono što bismo kod sebe trebali preispitati. To je istinska 
proslava Dana iskazivanja velikog štovanja. Svami kaže da bi nadmetanje također 
trebali izbjegavati. On je dao  primjer. Jedan je poklonik počeo dijeliti slatku rižu kao 
posvećenu hranu – prasāda. Nadmećući se s njim, jedan je drugi čovjek počeo dijeliti 
slatkiš u obliku kuglica – laddu. Došlo je do nadmetanja između riže i slatkiša. 
Nadmetanje nije znak napretka, nadmetanje nije znak vaše odanosti Bhagavānu, vaše 
predanosti Bhagavānu. Ne bi smjelo postojati nadmetanje, to je ono što je Bhagavān 
rekao.  Što čini Bhagavāna zadovoljnim? Služenje siromašnih i potrebitih, a ne služenje 
odabranih od kojih očekujemo da ćemo dobiti nešto zauzvrat, da ćemo nešto u 
budućnosti postići. Takvo služenje je potpuno pogrešno. Radi se samo o služenju koje 
pružamo siromašnim i potrebitim ljudima, a ne ljudima od kojih imamo velika očekivanja. 
 
      Jako se dobro sjećam, bilo je ljetno doba 1972. i ljetni tečajevi su bili u Brindavanu u 
punom zamahu. Predavanja su bila završena, Svami je sišao niz stube i pozvao 
Ramabrahmama. 
 
Svami: “Ramabrahmam, svi su otišli?” 
 
Ramabrahmam:  “Da, Svami.” 
 
 Svami: “Jesi li svima podijelio odjeću?” 
 
Ramabrahmam:  “Da, Svami.” 
 
     Ramabrahmam uvijek stoji tako ispred Svamija, poput Garukmana. I Baba mu kaže: 
“Postoje dvije gospođe. One su u kampusu koledža. One ustaju u tri sata ujutro, pometu 
cijeli prostor jer se predavanja održavaju u auditoriju koledža. One ne dolaze na daršan, 
one ne sjede u prednjem redu, ja znam da one tamo rade.” To je Bhagavān. 
Bhagavānovi blagoslovi će doći kada vi služite siromašne i potrebite. To je ono što bih 
ja želio naglasiti. Velik je broj sličnih primjera. 
 

Jedan stari gospodin je došao ovamo i Svami ga je pozvao na razgovor. On je 
rekao: “Ja nisam poklonik. Ne znam zašto si me Ti pozvao na razgovor.” Baba mu je 
odgovorio: “Tko je rekao da ti nisi poklonik. Ja kažem da si ti moj poklonik.” “Ne, Svami, 
ja sam došao ovamo prvi put.” “Budi tiho”, rekao je Svami. “Prije trideset godina ja sam 
posjetio tvoje mjesto i tada si ti dijelio mlaćenicu ljudima koji su me došli vidjeti. Ti si 
posluživao mlaćenicu svima. To je predanost, a ne samo trčanje na moj daršan. Ne, ti si 
služio sve one ljudi koji su me došli vidjeti.” 

 
Jedan veliki čovjek došao je u Rapalle gdje je zemlja bila darovana Bhagavānu. 

Ljudi su molili i ponudili zemlju Bhagavānu da tu podigne neke zgrade. Kada vi učinite 
nešto čistim srcem i nesebično u duhu ljubavi, Bhagavān će uvijek odgovoriti. To nije 
stvar koja se razglašava u javnosti, to je ono što je On rekao u knjizi Sathya Sai nam 
govori, svezak 11, poglavlje 9, stranice 45-50. On upozorava članove Organizacije da 
uvijek trebamo biti skromni i nesebični. Nažalost, mi želimo objavljivati, mi želimo 
reklamirati, veličati sami sebe, hvaliti sami sebe, slaviti sami sebe, mi težimo za 
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priznanjem od svakoga. To se od nas ne očekuje. Trebali bismo biti jako skromni. Reći 
ću vam jednu istinu. Svami vas voli sve više i više kada ste skromni i ponizni. S druge 
strane, ako se vi predstavljate na ovaj ili onaj način, odjednom će vam On reći u lice da 
je to samo predstava. O, zabavljaču, sjedi ovdje. Mi nismo ovdje da se predstavljamo. 
Mi nismo ovdje da oko sebe okupljamo ljude. Mi bismo trebali biti skromni i jako ponizni, 
kao što je Bhagavān rekao. Trebao bi vladati duh bratstva. Nastupate li vi pred vašim 
bratom ili se hvalite vašem bratu? Ne! Samo kao braća, vi dijelite sve. Isto tako, mi 
bismo trebali njegovati bratstvo i trebali bismo primijeniti Saijevo učenje. Kada mi ne 
primjenjujemo ono što je On rekao, nema smisla da se nazivamo poklonicima. 

 
     Jednom davno Svami je rekao: “Vi možete reći da ste moj poklonik. Dok ja ne kažem 
da ste vi moj poklonik, vi ne možete sebe nazivati poklonikom - man-manā bhava mad 
bhakto mad yājī māṁ namaskuru.”  
 
   “O, Arjuna, ti me pozdravljaš, ti si moj poklonik”, rekao je Kršna. Tako da bi nas Svami 
trebao nazvati poklonicima i to ne bi trebala biti naša izjava. To je ono što bih ja želio 
podijeliti s vama. Ne pokazujte nadmoć, snagu ili ovlasti nad drugima. Ovo je duhovna 
organizacija. Mi nismo plaćenici, sve što radimo radimo od srca k srcu i od ljubavi k 
ljubavi, ne od posla k poslu. To je ono što je On rekao vezano uz iskazivanje bilo kakvih 
ovlasti. I još je dodao: “Priznajte svakoga.” Zapamtite tu izjavu. Priznajte svakome da je 
jednak kada se radi o moći i ovlasti. Shvatimo da smo svi jednaki. “Svi su jedno, dragi 
moj sine, budi isti kao i svi drugi”, rekao je Bhagavān. Nema premoćnih i nema 
neravnopravnih. Hoćete li mi vjerovati kada vam kažem da je direktor Andhra banke, 
čije je ime poznato širom Indije, dobitnik nagrade Padma Sree, posluživao vodu u 
kantini. Ja sam svjedok. Neki od direktora iz velikih industrijskih postrojenja služili su 
kao dobrovoljci stojeći na vratima u Brindavanu. Ovdje se ne radi o ovlasti, ovdje se ne 
radi o hijerarhiji. Važna je samo predanost i duh služenja, to je ono što je rekao 
Bhagavān. 
 
      Odagnajte sebične misli u svom umu. Pretpostavimo da vam ja kažem: “Sai Ram” i 
pri tome od vas nešto očekujem, to je sebičnost. On je uvijek govorio na teluškom: 
Swartha Saprayojamulu Undokoodadhu Ani - Sebičnost i  osobni interes. Toga ovdje ne 
bi trebalo biti.” I još je dodao: “Služite u skladu s vašim mogućnostima.” Neki ljudi se 
stalno hvale da su učinili ovo ili ono, da su jako teško radili. Tko je rekao da idete do te 
mjere? Idite do one mjere koja je moguća, to je ono što je Bhagavān rekao. Baba kaže: 
„Kada idete iznad vaših sposobnosti, to je ego, a ako činite manje od onoga za što ste 
sposobni, tada ste lopov.“ Bhagavān želi da radimo onoliko koliko smo sposobni. I 
onda, tko je vjernik? Ja jako volim tu izjavu. Nisam vidio Svamija da je ozbiljan osim ako 
On ne želi biti ozbiljan. Kada se radi o Njemu, On je oblik smirenosti. Kada se radi o 
Njemu, On je u stanju blaženstva, utjelovljenje blaženstva, sama metafora blaženstva. 
Uvijek se smiješi. Zato nam Bhagavān govori da je vjernik osoba koja je ispunjena 
zanosom. Vjernik je u stanju zanosa, ispunjen blaženstvom, smiješi se, njegovo je srce 
puno pjesme, božanske melodije. Njegovo cijelo biće je spremno za ples. “Raasaleela 
Siva Tandava – Pleše s radošću.” Svamijevo ime je uvijek na njegovim usnama. 
Smiješite se. Radost i blaženstvo obilježja su poklonika. Ozbiljnost je bolest. Jednom je 
prilikom Baba rekao: “Onaj tko se smije je Bog, onaj tko plače je ljudsko biće.” 
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 Podsjetio bih vas na još jednu Bhagavānovu izjavu: „Ako je cijeli univerzum 
hram, gdje je njegov ulaz.” 
Cijeli je univerzum hram. Svami želi da smatramo cijeli univerzum prekrasnim hramom. 
Zašto ne? „Bog je u cijelom univerzumu.” Da. Pogledajte noću zvijezde i danju blistavo 
Sunce, pogledajte cvijeće koje cvate, pogledajte ptičice koje cvrkuću sjedeći na 
granama drveća, promatrajte zvuk koji stvaraju valovi dok se šire posvuda, na putu do 
obale. Nije li to božanskost? Bog je posvuda.  
 
       Kao Saijevi poklonici, budimo spremni suočiti se s izazovima, izazovima za nova 
otkrića, izazovima za nepoznate prostore i izazovima da dosegnemo dalje od zvijezda. 
Uvijek bismo trebali težiti visinama, vinuti se u visine. Ja bih vam ovdje trebao ispričati 
jedan mali događaj, činjenicu. Prorok Muhamed je imao sina i kćer. Kćer se udala. Tako 
da je on imao i sina i zeta. Postavljalo se pitanje tko će naslijediti proroka Muhameda. 
Rasprava je završila podjelom islamske vjere. Oni su se podijelili. To je tragedija. To se 
nastavljalo tijekom četrnaest stoljeća; šijiti i suniti, tko će biti glavni, sin ili zet? Njih su 
obojica poštovali Kuran. Obojica su poštovali glavno svetište islama - ćabu, svi su se 
držali propisa i postili, ali pitanje koga bi trebalo slijediti je tragično. Oni su zaboravili 
vjeru, oni su zaboravili razvoj, oni su zaboravili unutarnji rast i načela islama. 
 
    Svami je naveo još jedan primjer. Čini se da je u Tirupathiju bio neki slon. Kao 
što vam je poznato, u Tirupathiju ćete vidjeti tri oznake na čelu, središnju crvenu i dvije 
bočne bijele. I taj je slon imao tri oznake. Razvila se rasprava  trebaju li te oznake biti 
raspoređene u obliku slova U ili u obliku slova V. Stvar je otišla do vrhovnog suda. Baba 
je sam rekao: “Stvar je otišla do vrhovnog suda i u međuvremenu je slon uginuo.” Mi se 
borimo zbog nerazboritih stvari. Toga ne bi trebalo biti. Zabilježen je još jedan slučaj. 
Među džainistima postoje dvije sljedbe: śvetāmbara i digambara. Sljedbenici digambara 
kažu da je Mahavir bio gol, da nije imao odjeću, a sljedbenici śvetāmbara kažu da je 
nosio prozirnu odjeću koju mu je dao Bog. Oni su se oko toga podijelili. Nitko od njih ne 
govori o načelima džainizma, samo raspravljaju je li Mahavir gol ili nosi prozirnu odjeću. 
Je li to sve? 
 
         Zato, prijatelji moji, nemojte dopustiti da vam se nerazborite stvari nađu na putu. 
Budimo ujedinjeni. Mi smo ovdje zbog Svamija. Mi možemo ovu zemlju učiniti hramom 
iscjeljenja tijela i duše, hramom koji je namijenjen svima, cijeloj zajednici. Zajednica nije 
podijeljena, ona nije šizofrenična, zato bi svi poklonici širom svijeta trebali prepoznati 
nas kao svjesne pojedince, našu ljubav, naše suosjećanje, naše blaženstvo, naš duh 
služenja, tako da se i oni mogu pridružiti Saijevoj obitelji i dati svoj doprinos u skladu s 
mogućnostima za dobrobit društva. 
 
Želim vam sve najbolje, puno sreće i još jednom vam zahvaljujem na vašem vremenu.  
Sai Ram! 
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